

FOR IMMEDIATE RELEASE

Justice Mary T. Moreau Officially Welcomed to the Supreme Court of Canada

OTTAWA, February 19, 2024 – Today, Members of the Court, the legal community and the public officially welcomed the Honourable Mary T. Moreau to the Supreme Court of Canada. Chief Justice Richard Wagner presided the ceremony.

“As a judge for close to 30 years, Justice Mary Moreau has demonstrated her considerable wisdom, kindness and expertise. Now, I am happy to say, Canadians will continue to benefit from those admirable qualities while she sits as a judge here at the Supreme Court of Canada. On behalf of my colleagues, Court employees and Canadians across the country, I welcome Justice Moreau to her new courtroom.”

- *The Right Honourable Richard Wagner, P.C., Chief Justice of Canada* -

Justice Moreau heard her first case as a judge of the Court on November 7, 2023, after being sworn in during a private ceremony the day before. Today’s ceremony was an opportunity for the Court to publicly welcome Justice Moreau, and for her to share with friends, family and the public what it means to be appointed to Canada’s highest Court.

“It has been an exciting first three months at the Court. I am both honoured and delighted to have been given this opportunity to serve in my new judicial role.”

- *The Honourable Mary T. Moreau* -

A number of distinguished guests spoke about Justice Moreau’s accomplishments, including:

- The Honourable Arif Virani, Minister of Justice and Attorney General of Canada;
- The Honourable Mickey Amery, Minister of Justice of Alberta;
- John D. Stefaniuk, K.C., President of the Canadian Bar Association;
- Bill Hendsbee, K.C., President of the Law Society of Alberta;
- Erin Kleisinger, K.C., President of the Federation of Law Societies; and
- Dominique T. Hussey, President of the Advocates’ Society.

The [archived webcast](#) of the ceremony will be available on the Court’s website and can also be found on the Cable Public Affairs Channel (CPAC).

Quick Facts

- Justice Moreau was officially sworn in as a judge of the Supreme Court of Canada at a private ceremony on November 6, 2023.
- You may find more information about Justice Moreau by reading her [biography](#).
- Justice Moreau’s appointment is the result of an open, transparent and non-partisan process run by the [Office of the Commissioner for Federal Judicial Affairs](#). The [questionnaire](#) completed by Justice Moreau during the application process is available online.

For further information, please contact:

Stéphanie Bachand
Executive Legal Officer and Chief of Staff
(613) 996-9296
Stéphanie.Bachand@scc-csc.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

La Cour suprême du Canada accueille officiellement la juge Mary T. Moreau

OTTAWA, le 19 février 2024 – Aujourd’hui, les membres de la Cour, la communauté juridique et le public ont officiellement accueilli l’honorable Mary T. Moreau au sein de la Cour suprême du Canada. Le juge en chef Richard Wagner a présidé la cérémonie.

« Depuis qu’elle a accédé à la magistrature, il y a près de 30 ans, la juge Moreau a fait montre d’une sagesse, d’une bonté et d’une expertise considérables. Aujourd’hui, je suis heureux de dire que la population canadienne continuera de bénéficier de ces admirables qualités durant les années où elle siègera à la Cour suprême du Canada. Au nom de mes collègues, du personnel de la Cour, ainsi que des Canadiens et Canadiennes de partout au pays, je souhaite la bienvenue à la juge Moreau dans sa nouvelle salle d’audience. »

- Le très hon. Richard Wagner, C.P., juge en chef du Canada -

La juge Moreau a entendu son premier appel en tant que juge de la Cour le 7 novembre 2023, après avoir prêté serment la veille, lors d’une cérémonie privée. La cérémonie d’aujourd’hui était une occasion pour la Cour de souhaiter publiquement la bienvenue à la juge Moreau, et pour cette dernière, une occasion de partager avec des membres de sa famille, ses amis et le public ce que représente sa nomination au plus haut tribunal du pays.

« Mes trois premiers mois à la Cour ont été passionnants. Je suis à la fois honorée et ravie qu’on m’ait offert cette opportunité de servir dans mes nouvelles fonctions judiciaires. »

- L’honorable Mary T. Moreau -

Un certain nombre d’invités distingués ont pris la parole pour souligner les accomplissements de la juge Moreau, notamment :

- L’honorable Arif Virani, Ministre de la Justice et procureur général du Canada;
- L’honorable Mickey Amery, Ministre de la Justice de l’Alberta;
- John D. Stefaniuk, c.r., Président, Association du Barreau canadien;
- Bill Hendsbee, c.r., Président, Barreau de l’Alberta;
- Erin M.S. Kleisinger, c.r., Présidente, Fédération des ordres professionnels de juristes du

- Canada; et
- Dominique T. Hussey, Présidente, La Société des plaideurs.

La diffusion Web de la cérémonie sera [archivée](#) et disponible sur le site Web de la Cour. La cérémonie peut également être visionnée sur la Chaîne d'affaires publiques par câble (CPAC).

Faits saillants

- La juge Moreau a prêté officiellement serment comme juge de la Cour suprême du Canada lors d'une cérémonie privée le 6 novembre 2023.
- Vous trouverez de l'information supplémentaire à propos de la juge Moreau en consultant sa [biographie](#).
- La nomination de la juge Moreau est le résultat d'un processus ouvert, transparent et non partisan mené par le [Commissariat à la magistrature fédérale](#). Le [questionnaire](#) rempli par la juge Moreau au cours du processus de présentation des candidatures peut être consulté en ligne.

Pour obtenir de plus amples renseignements, prière de communiquer avec :

Stéphanie Bachand
Conseillère juridique principale et chef de cabinet
(613) 996-9296
Stephanie.Bachand@scc-csc.ca